
                                             
              

Napokon Korisna Debata 

Vakcine dostupne, vakcinacija - imperativ 
 

Problem sa koronom rešiće samo masovna vakcinacija jer niko nije bezbedan dok svi nisu bezbedni, 
saglasili su se učesnici onlajn Napokon Korisne Debate ,,Vakcinom za život’’ koju su organizovali 
Nacionalna koalicija za decentralizaciju (NKD) i Ujedinjeni protiv kovida. Imunizacija je, kažu, 
imperativ i neophodno je da što pre iskoristimo prednost koju imamo - dostupnost vakcina. 
 
Specijalista imunologije, doc. dr Emina Milošević zadovoljna je količinom i raznovrsnošću vakcina koje 
su na raspolaganju građanima Srbije, ali smatra da obuhvat vakcinacije mora da bude veoma širok i 
veoma brz. ,,Sada imamo takmičenje virusa protiv vakcinalnog imuniteta. Zato je važno da se 
obuhvatimo vakcinacijom u maksimalnom obimu – da se vakcinišu svi koji smeju da se vakcinišu, onih 
koji ne smeju je ekstremno malo. Obuhvat trenutno nije najbolji — imamo ljude koji se kolebaju, ono 
što tu nedostaje je ozbiljna kampanja kojom bi se informisalo stanovništvo, problem je i edukacija 
kolega kada ih pitaju pacijenti da li treba da se vakcinišu’’, upozorava doc. dr Milošević. 
 
Tokom ovog onlajn razgovora je bilo mnogo pitanja iz publike u vezi sa rizicima od vakcinacije 
hroničnih bolesnika, alergičnih na penicilin, trudnica, dojilja. Medicinski stručnjaci su se saglasili da je 
po hronično obolele značajno veći rizik od oboljevanja od kovida nego od same vakcinacije. 
,,Imunizacija je imperativ, ako imate hronično oboljenje, bilo autoimuno, onkološko ili alergiju koja 
nije na neku od komponenata vakcine – mnogo ćete više nagrabusiti od kovida nego od vakcine jer 
se osnovna bolest pogoršava kada se oboli od kovida’’, savetuje specijalizant opšte medicine dr Bojan 
Dereta i dodaje da hronični bolesnici treba da se vakcinišu u mirnoj fazi svoje bolesti, uz konsultaciju 
sa svojim lekarom. Alergija na penicilin nije kontraindikacija ni za jednu vakcinu. Lekari su saglasni da 
se pre trudnoće ili vantelesne oplodnje treba vakcinisati, uz konsultaciju sa lekarom, jer trudnice, 
ukoliko obole od kovida, imaju veću šansu da razviju težu kliničku sliku. Dojiljama se preporučuje 
vakcinisanje Fajzerom ili Astra Zenekom.  
 
Epidemiološkinja dr Ivana Prokić napomenula je da treba uzeti u obzir da je virus ušao u humanu 
populaciju sa životinja i da je to jednosmeran proces, da „više neće izaći“. ,,Biće tu svake godine, kao 
virus gripa, svako će nekad, u nekom momentu, doći u kontakt i oboleti, to ljudi moraju da shvate i 
zaštititi se i protivepidemijskim merama, i vakcinom, koja je imperativ’’, poručila je ona i dodala da 
ljudi koji su preležali kovid, nakon mesec dana mogu da se vakcinišu. 
 
Navodeći svoja iskustva iz crvene kovid zone, dr Dereta je konstatovao da je naročito opasno kod 
korona virusa to što je nemoguće predvideti kod koga će on razviti tešku kliničku sliku. ,,On ne bira, 
pobio je brdo mladih ljudi i onda kada čujete gluposti kako je vakcinisanje čipovanje i da virus ne 
postoji, dođe vam da plačete od muke jer radite u kovid ambulanti i pokušavate da izvučete ljude’’, 
rekao je Dereta i dodao da smatra da vakcinacija zdravstvenih radnika treba da bude obavezna jer je 
bitno da oni svojim primerom pokažu pacijentima kako treba da postupaju. Njegov kolega dr Miloš 
Bojović po ovom pitanju predlaže da za medicinske radnike vakcinacija ne bude obavezna u smislu 
prisile, ali da zakonski bude regulisano ,,da nekim profesijama ne možete da se bavite ukoliko niste 
vakcinisani’’. 
 
Sva pitanja, dileme i nedoumice u vezi sa korona virusom i vakcinacijom zainteresovani mogu postaviti 
stručnjacima putem sajta  https://ujedinjeni-protiv-kovida.net/ ili Facebook stranice Ujedinjeni protiv 
kovida. 
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